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Internet Naslov Tegeltija: Struka je na slučajeve poput Gačića upozoravala početkom 2000-ih godina

Serijski br.
1

Medij; Doseg Klix.ba; 1.524, Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
8

Autor N. N.

Teme Brčko

Internet Naslov BiH priznala Evropskoj komisiji: Nismo ispunili preporuke za reformu javne uprave

Serijski br.
2

Medij; Doseg Klix.ba; 1.524, Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
10

Autor FENA

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Internet Naslov Skupštinski poslanici Distrikta sutra na sjednici o ...

Serijski br.
3

Medij; Doseg Infobrcko.com; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
12

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Internet Naslov “UMILJATA DJEVOJKA DOK NE UĐE U RING” Zorka Stojanović iz Brčkog šampion u 
MMA

Serijski br.
4

Medij; Doseg Infobrcko.com; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
14

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Brčko: Poljoprivrednicima bezpovratna sredstva za razvoj proizvodnje

Serijski br.
5

Medij; Doseg Infobrcko.com; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
15

Autor Unknown

Teme Brčko

Televizija Naslov Zabranjen uvoz 10 tona mandarina zbog pesticida

Serijski br.
6

Medij; Doseg Alternativna televizija Banja Luka; , Bosna i Hercegovina 19:00 Trajanje: 1 min

Rubrika, Datum Vijesti; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
16

Autor Knežević Nenad

Teme Brčko

Internet Naslov Brčko: Sve bolesti našeg zdravstva (2)

Serijski br.
7

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
18

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Brčko: Vlada za Gradski stadion izdvaja 5,5 miliona KM

Serijski br.
8

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
20

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko
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Internet Naslov Brčko: Forum za jačanje mjesnih zajednica (VIDEO)

Serijski br.
9

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
22

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Brčko: Radmilo Šipovac mora platiti Mladenu Bosiću 5.000 KM zbog klevete

Serijski br.
10

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
26

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Namjesništvo SPC u Brčkom veliko gradilište u posljednje dvije decenije

Serijski br.
11

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
28

Autor Unknown

Teme Brčko

Štampa Naslov Čorović i Selimović nedovoljne protiv Play Off-a

Serijski br.
12

Medij; Doseg Naša riječ; , Bosna i Hercegovina Stranica: 22 Površina: 66 cm2

Rubrika, Datum Sport; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
29

Autor Unknown

Teme Brčko

Štampa Naslov Čelik kao domaćin porazio Iskru iz Bugojna

Serijski br.
13

Medij; Doseg Naša riječ; , Bosna i Hercegovina Stranica: 22 Površina: 77 cm2

Rubrika, Datum Sport; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
30

Autor Unknown

Teme Brčko

Televizija Naslov 500 000 KM za podsticaje samozapošljavanja u Brčkom

Serijski br.
14

Medij; Doseg Radio televizija Republike Srpske; , Bosna i Hercegovina 17:00 Trajanje: 2 min

Rubrika, Datum Srpska danas; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
31

Autor Mirko Trifković

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Internet Naslov Brčanski PDP o rješavanju problema deponije i Zakonu o komunalnoj policiji

Serijski br.
15

Medij; Doseg radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
33

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Sutra sjednica Skupštine Brčko Distrikta

Serijski br.
16

Medij; Doseg radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
34

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko
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Internet Naslov Brčko: Forum građana kandidovao projekte

Serijski br.
17

Medij; Doseg radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
36

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Internet Naslov Brčko: Vlada planira ukinuti takse na proizvode koji prelaze Savski most

Serijski br.
18

Medij; Doseg radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 2. 2019

Stranica u zbirci:
37

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Štampa Naslov Nisu ispunjene preporuke

Serijski br.
19

Medij; Doseg Dnevni avaz; 50.000, Bosna i Hercegovina Stranica: 8 Površina: 30 cm2

Rubrika, Datum Teme; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
38

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Štampa Naslov Očekuje se oko 330 domaćih i stranih izlagača

Serijski br.
20

Medij; Doseg Dnevni avaz; 50.000, Bosna i Hercegovina Stranica: 19 Površina: 348 cm2

Rubrika, Datum Biznis; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
39

Autor H.Čalić

Teme Brčko

Internet Naslov VTSV danas i sutra raspravlja o programu rada za 2019. godinu

Serijski br.
21

Medij; Doseg Klix.ba; 1.524, Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
41

Autor FENA

Teme Brčko

Internet Naslov Uvozniku iz Brčkog zabranjen uvoz 10,4 t mandarina zbog povećanog sadržaja pesticida

Serijski br.
22

Medij; Doseg Infobrcko.com; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
42

Autor Unknown

Teme Brčko

Štampa Naslov BiH nije ispunila preporuke Europske komisije

Serijski br.
23

Medij; Doseg Dnevni list; , Bosna i Hercegovina Stranica: 9 Površina: 192 cm2

Rubrika, Datum Događaji; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
43

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta

Štampa Naslov Konferencija o značaju međureligijskog dijaloga na lokalnoj razini

Serijski br.
24

Medij; Doseg Dnevni list; , Bosna i Hercegovina Stranica: 15 Površina: 90 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
44

Autor Unknown

Teme Brčko
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Štampa Naslov DANAS SEDNICA

Serijski br.
25

Medij; Doseg Euro Blic; , Bosna i Hercegovina Stranica: 5 Površina: 11 cm2

Rubrika, Datum Tema dana; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
45

Autor Unknown

Teme Brčko

Štampa Naslov Zabranjen uvoz

Serijski br.
26

Medij; Doseg Euro Blic; , Bosna i Hercegovina Stranica: 8 Površina: 25 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
46

Autor Unknown

Teme Brčko

Štampa Naslov U maju završetak Bulevara mira

Serijski br.
27

Medij; Doseg Euro Blic; , Bosna i Hercegovina Stranica: 24 Površina: 331 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
47

Autor Kovačević Cvijeta

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Štampa Naslov Izdavajamo

Serijski br.
28

Medij; Doseg Glas Srpske; , Bosna i Hercegovina Stranica: 6 Površina: 34 cm2

Rubrika, Datum Društvo; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
48

Autor Srna

Teme Brčko

Štampa Naslov Žalbe sudu, a na terenu ni ko ne provjerava diplome

Serijski br.
29

Medij; Doseg Oslobodjenje; , Bosna i Hercegovina Stranica: 2 Površina: 342 cm2

Rubrika, Datum U žiži; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
50

Autor Bender Fahrudin

Teme Brčko

Štampa Naslov Napad na egzistenciju nam je gori rat

Serijski br.
30

Medij; Doseg Oslobodjenje; , Bosna i Hercegovina Stranica: 2 Površina: 718 cm2

Rubrika, Datum U žiži; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
52

Autor Barimac Edin

Teme Brčko

Štampa Naslov Izostala karta za Sokolac

Serijski br.
31

Medij; Doseg Oslobodjenje; , Bosna i Hercegovina Stranica: 6 Površina: 593 cm2

Rubrika, Datum Događaji; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
55

Autor Kamenica Edina

Teme Brčko

Štampa Naslov Pravilnik o vozačkoj

Serijski br.
32

Medij; Doseg Oslobodjenje; , Bosna i Hercegovina Stranica: 7 Površina: 51 cm2

Rubrika, Datum Događaji; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
56

Autor Unknown

Teme Brčko
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Štampa Naslov Gubimo novce zbog RS-a

Serijski br.
33

Medij; Doseg Oslobodjenje; , Bosna i Hercegovina Stranica: 8 Površina: 201 cm2

Rubrika, Datum Događaji; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
57

Autor H. D.

Teme Vlada Brčko Distrikta

Štampa Naslov Digitalizacija i modernizacija javne uprave

Serijski br.
34

Medij; Doseg Poslovne novosti; , Bosna i Hercegovina Stranica: 8 Površina: 464 cm2

Rubrika, Datum Poslovne novosti; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
58

Autor Unknown

Teme Brčko

Štampa Naslov VOZAČ IMA 4 KAZNENA BODA U BIH? PONIŠTAVA SE VOZAČKA

Serijski br.
35

Medij; Doseg Večernji list; , Bosna i Hercegovina Stranica: 6 Površina: 95 cm2

Rubrika, Datum Aktualno; 13. 2. 2019

Stranica u zbirci:
59

Autor Unknown

Teme Brčko
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Tegeltija: Struka je na slučajeve poput Gačića
upozoravala početkom 2000-ih godina
Aktuelni predsjednik Visokog sudskog i tužilačkog vijeća BiH (VSTV) Milan Tegeltija na svom Facebook profilu
prokomentirao je današnje ubistvo Edina Gačića posebno istaknuvši kako je struka na ovakve i slične slučajeve upozoravala
još početkom 2000-ih godina.

Aktuelni predsjednik Visokog sudskog i tužilačkog vijeća BiH (VSTV) Milan Tegeltija na svom Facebook profilu
prokomentirao je današnje ubistvo Edina Gačića posebno istaknuvši kako je struka na ovakve i slične slučajeve upozoravala
još početkom 2000-ih godina.

On ističe da je usvajanjem novih krivičnih zakona BiH, Republike Srpske, Federacije BiH i Brčko distrikta početkom 2000-
ih godina iz krivičnih zakona izbačena, kako on navodi, najadekvatnija i najefikasnija krivično-pravna sankcija koja je bila
upravo predviđena za slučajeve kao što je Gačić i slični.

Tegeltija objašnjava da svim dotadašnjim krivičnim zakonima koji su se primjenjivali u BiH, a koji su nasljeđeni iz vremena
bivše Jugoslavije, bila je predviđena posebna krivično-pravna sankcija, mjera bezbjednosti pod nazivom "obavezno
pshijatrijsko liječenje i čuvanje u zdravstvenoj ustanovi", koja se mogla izreći s kaznom, ali i nezavisno od kazne.

"Mjera je bila unaprijed neodređenog trajanja i mogla se izricati i primjenjivati prema licima koja su počinila djela koja u
objektivnom smislu predstavljaju krivično djelo pod dva osnovna uslova. Prvi se odnosi na to ukoliko je lice učinilo djelo u
stanju neuračunljivosti ili bitno smanjene uračunljivosti, a drugi ukoliko se utvrdi da bi njihovim boravkom na slobodi postojala
opasnost po bezbjednost ljudi i imovine. Takva se mjera bezbjednosti izricala od nadleżnog suda u krivičnom postupku i
mogla se primjenjivati dok god takva opasnost postoji. O eventualnom okončanju mjere odlučivao bi sud na osnovu izvještaja
nadležne ustanove za čuvanje i liječenje takvih lica bez obzira na kaznu tek ukoliko bi iz tih izvještaja proizilazilo da takvo lice
više nije opasno po sigurnost ljudi i imovine", napisao je Milan Tegeltija.

klix.ba, 12.2.2019.

Evidencijski broj / Article ID: 4811390
Naslov / Title: Tegeltija: Struka je na slučajeve poput Gačića upozoravala početkom 2000-ih godina
URL: Originalni članak
OTS: 1524

Klix.ba 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: 1.524

https://www.klix.ba/vijesti/bih/tegeltija-struka-j... 1 / 2

Klix.ba 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: 1.524 Indeks

https://www.klix.ba/vijesti/bih/tegeltija-struka-j...

7

https://www.klix.ba/vijesti/bih/tegeltija-struka-je-na-slucajeve-poput-gacica-upozoravala-pocetkom-2000-ih-godina/190212153




O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

On dalje navodi da je novim krivičnim zakonima koji su usvojeni na svim nivoima početkom 2000-ih ta krivično-pravna
sankcija izbačena iz svih krivičnih zakona i umjesto nje je uvedena mjera bezbjednosti "obavezno psihijatrijsko liječenje" koja
se, prema njegovom mišljenju, samo slično zove, ali je po svojoj prirodi puno drugačija i neadekvatna, jer je prije svega
ograničenog trajanja i vezana je za kaznu.

"Naime, neuračunljivi počinioci djela koja su po svojoj prirodi krivična djela se ne tretiraju ovom mjerom nego se povjeravaju
organu starateljstva, tj. centrima za socijalni rad koji dalje preuzimaju brigu o njima te određuju potrebne mjere, dok se ova
nova mjera może izreći samo počiniocima krivičnih djela koji su ista počinili u stanju bitno smanjene uračunljivosti. Dakle, ta
mjera bezbejdnosti se może primjenjivati samo uz kaznu ili uslovnu osudu i to maksimalno za vrijeme dok ta kazna ili uslovna
osuda traje. Po isteku kazne ili vremena provjeravanja uslovne osude ta se mjera prema takvim licima više ne može
primjenjivati, čak i ako dalje postoji opasnost po sigurnost ljudi i imovine", između ostalog je napisao Milan Tegeltija na svom
Facebooku.

On posebno naglašava nužnost potrebe hitnog vraćanja efikasnim i već poznatim zakonskim rješenjima, te da je potrebno u
krivične zakone vratiti mjeru bezbjednosti "obavezno psihijatrijsko liječenje i čuvanje u zdravstvenoj ustanovi" i to u obliku u
kojem je već postojala prije donošenja novih krivičnih zakona u BiH. Tegeltija podsjeća da je osnovna funkcija krivičnog
zakonodavstva "zaštitna funkcija krivičnog zakonodavstva".

"Bojim se da bez vraćanja ove krivično-pravne sankcije, tj. mjere bezbjednosti u krivično zakonodavstvo ta zaštitna funkcija
neće moći biti ostvarena u potpunosti, što dokazuje slučaj Gačić, jer jednostavno postoji taj prazan prostor koji naš sistem
socijalnog staranja ne może adekvatno pokriti", zaključio je u svom postu Milan Tegeltija, predsjednik VSTV-a.
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BiH priznala Evropskoj komisiji: Nismo ispunili
preporuke za reformu javne uprave
Bosna i Hercegovina danas je obavijestila Evropsku komisiju da još uvijek nije ispoštovala njene ranije preporuke u vezi sa
usvajanjem inovirane strategije za reformu javne uprave potvrdio je za Fenu državni koordinator za reformu javne uprave
Dragan Ćuzulan.

Bosna i Hercegovina danas je obavijestila Evropsku komisiju da još uvijek nije ispoštovala njene ranije preporuke u vezi sa
usvajanjem inovirane strategije za reformu javne uprave potvrdio je za Fenu državni koordinator za reformu javne uprave
Dragan Ćuzulan.

Podsjetio je da su dokument iz te oblasti podržali Vijeće ministara, Vlada Federacije BiH i Vlada Brčko distrikta BiH, ali da
bi bio finalizovan potrebno je da ga usvoje svi nivoi vlasti, odnosno Vlada Republike Srpske.

"Nažalost, podrška usvajanju ovog dokumenta u Vladi RS-a je izostala, s tim da ohrabruje najava da bi Vlada RS-a mogla
usvojiti strateški okvir u narednih nekoliko sedmica", rekao je Ćuzulan, u pauzi trećeg sastanka Posebne skupštine za reformu
javne uprave između Evropske unije i Bosne i Hercegovine, koji je u organizaciji Direkcije za evropske integracije BiH održan
danas u Banjoj Luci.

Zbog neusvajanja strateškog okvira za period 2018.-2022. godina onemogućena je, kaže, priprema zajedničkog akcionog
plana za provođenje reforme javne uprave.

Dodao je i da iz sličnih razloga ne funkcioniše Fond za reformu javne uprave, iz kojeg se finansiraju zajednički projekti
institucija te da se kasni u realizaciji sredstava iz IPA fondova.

"Sve zemlje u regionu su već usvojile ovu strategiju i rade akcione planove te povlače određena sredstva iz IPA fondova,

klix.ba, 12.2.2019.
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primjera radi Srbija ima 90 miliona eura direktne budžetske podrške, a Crna Gora 40 miliona eura", istakao je Ćuzulan.

Istovremeno, dodao je, kasni i reforma upravljanja javnim finansijama, a i u toj oblasti Vlada RS-a nije usvojila predviđenu
strategiju, za razliku od drugih nivoa vlasti.

"Tek kada se pridobije saglasnost iz RS-a, trebalo bi da se pristupi cjelodržavnoj strategiji upravljanja javnim finansijama",
rekao je Ćuzulan i dodao da su iz RS-a najavili da bi taj posao trebalo da završe u roku od šest mjeseci.

"Reforma javne uprave omogućava efikasno provođenje zakona, na dokazima zasnovane javne politike, stvaranje
transparentne, korisnicima orjentisane i depolitizovane i profesionalne javne uprave", rekao je Ćuzulan i dodao da građani,
investitori i poslovna zajednica u BiH predugo čekaju da uprava postane efikasnija, otvorenija, da ima efikasnije procedure i
da im omogući obavljanje usluga elektronskim putem.

klix.ba, 12.2.2019.
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Skupštinski poslanici Distrikta sutra na sjednici o ...
Za sjednicu predložen je sljedeći:

D N E V N I R E D

1. RAZMATRANJE I USVAJANJE ZAPISNIKA SA 39. REDOVNE I 12. I 13. VANREDNE SJEDNICE
SKUPŠTINE BRČKO DISTRIKTA BiH

2. POSLANIČKA PITANJA I ODGOVORI

3. RAZMATRANJE I USVAJANJE NACRTA ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O PRAVOSUDNOJ KOMISIJI
BRČKO DISTRIKTA BiH – po hitnom postupku (prijedlog klubova poslanika SNSD-a, PDP-a, SP-a i poslanika Uroša
Vojnovića)

4. RAZMATRANJE I USVAJANJE NACRTA ZAKONA O IZMJENI I DOPUNI ZAKONA O DJEČIJOJ ZAŠTITI
BRČKO DISTRIKTA BiH – po hitnom postupku (prijedlog poslanika Tomislava Stjepanovića i Šemse Sakovića)

5. RAZMATRANJE I USVAJANJE NACRTA ZAKONA O PLANIRANJU, PROJEKTOVANJU I RAZVOJU
BRČKO DISTRIKTA BiH – prvo čitanje (prijedlog poslanika Eseda Kadrića)

6. RAZMATRANJE I USVAJANJE NACRTA ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O
FISKALNIM SISTEMIMA BRČKO DISTRIKTA BiH – prvo čitanje (prijedlog klubova poslanika SP-a, PDP-a i SNSD-
a )

7. RAZMATRANJE I USVAJANJE NACRTA ZAKONA O ADVOKATSKOJ DJELATNOSTI BRČKO DISTRIKTA
BiH – drugo čitanje (prijedlog poslanika Bojana Đokića)

8. RAZMATRANJE I USVAJANJE ZAKONA O UDRUŽENJIMA I FONDACIJAMA BRČKO DISTRIKTA BiH –
drugo čitanje

9. RAZMATRANJE INFORMACIJE O REALIZACIJI SKUPŠTINSKIH ZAKLJUČAKA – izvjestilac predsjednik
Skupštine

10. RAZMATRANJE INFORMACIJE O REALIZACIJI KAPITALNIH PROJEKATA (prijedlog poslanice Slobodanke
Ćurčić) – izvjestilac gradonačelnik

11. RAZMATRANJE INFORMACIJE ODJELJENJA ZA KOMUNALNE POSLOVE O STANJU
VODOSNABDIJEVANJA I REALIZACIJI KAPITALNIH PROJEKATA – izvjestilac gradonačelnik

12. RAZMATRANJE PRIJEDLOGA BUDŽETA BRČKO DISTRIKTA BiH ZA 2019. GODINU– izvjestilac
gradonačelnik

13. RAZMATRANJE I USVAJANJE PROGRAMA RADA VLADE BRČKO DISTRIKTA BiH ZA 2019. GODINU –
izvjestilac gradonačelnik

14. RAZMATRANJE I USVAJANJE PRIJEDLOGA ODLUKE O IZMJENI ODLUKE O UTVRĐIVANJU JAVNOG
INTERESA ZA BRČKO DISTRIKT BiH, BROJ PREDMETA: 30-000189/18 OD 9. 1. 2019. GODINE – izvjestilac
gradonačelnik

15. RAZMATRANJE I USVAJANJE DEKLARACIJE O UNAPREĐENJU INFORMATIZACIJE BRČKO
DISTRIKTA BiH (prijedlog Kluba poslanika PDP-a)
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16. RAZMATRANJE IZVJEŠTAJA O REVIZIJI UČINKA „IZDACI ZA SUDSKE SPOROVE I VANSUDSKA
PORAVNANJA ZA PERIOD 2012. – 2017. GODINE" – izvjestilac glavni revizor

17. RAZMATRANJE SPECIJALNOG IZVJEŠTAJA OMBUDSMANA BiH O IZGLEDU, UPOTREBI I ZAŠTITI
DRŽAVNIH, ODNOSNO SLUŽBENIH OBILJEŽJA U BiH – izvjestioci ombudsmani BiH

18. RAZMATRANJE INFORMACIJE O SUBVENCIJI GRAĐANA ZA POTROŠNJU VODE U RURALNIM
DIJELOVIMA BRČKO DISTRIKTA BiH (prijedlog poslanika Admira Mujkanovića) – izvjestilac gradonačelnik
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“UMILJATA DJEVOJKA DOK NE UĐE U RING”
Zorka Stojanović iz Brčkog šampion u MMA
– Iza mene je osam profesionalnih mečeva u MMA. Borim se u dvije kategorije 52 i 56 kg, a za sve što sam postigla zahvalna
sam mom treneru Borislavu Vujanoviću i Klubu borilačkih vještina Jedinstvo Brčko – kaže Stojanovićeva.

Za MMA je opredijelilo odrastanje uz dva starija brata i potreba da, kako kaže, ostvari neka svoja prava. Student je druge
godine Saobraćajnog fakulteta u Banjaluci ali nakon devet godina aktivnog treniranja i takmičarskih uspjeha vidi sebe kao
profesionalnog MMA borca.

– Potrebno je dosta odricanja. Sve sam podredila ovom sportu i na prvom mjestu su mi treninzi. Kada su u pitanju pripreme
za takmičenja treniram svaki dan, ujutro i uveča i na osnovu toga planiram druge obaveze. Bazični treninzi su u Brčkom gdje
sa trenerom Vujanovićem treniram kik boks i MMA. Na điju đicu idem u Bijeljinu, a rvanje treniram u Beogradu sa Crvenom
zvezdom i trenerom Bokijem Gaćešom – pojašnjava Stojanovićeva.

Dodaje da je prije par godina jako mali broj djevojaka bio zastupljen u MMA ali da se u zadnje vrijeme sve više njih
opredjeljuje za ovaj pomalo surovi sport.

– Od adrenalina se za vrijeme meča ne osjećaju nikakve povrede, tek poslije, kada tijelo počne da se hladi krene da boli.
Imala sam dvije operacije na oba koljena ali evo oporavila sam se i nemam posljedica – kaže Stojanovićeva koja se samo tri
mjeseca nakon operacije vratila treninzima.

Trener Borislav Vujanović za Stojanovićevu ima samo riječi hvale.

– Zorka je došla ovdje sa 12 godina i moram biti iskren u početku je nisam ni primjećivao jer imam puno djece sa kojom
radim ali ona se nametnula svojom voljom i radom – kaže Vujanović.

Ističe da je na prvom mjestu jako pristojna i dobra djevojka koje niže uspjehe i rezultate ne samo u spotu nego i mimo toga.

– Ona studira, radi i trenira svakodnevno. Izuzetno je uporna i dobra djevojka koja je išla korak po korak i sada je već niz
godina najbolja u državi. Ne postoji niko bolji od nje i imamo problem da nađemo protivnika jer neće niko sa njom da se bori
– kaže Vujanović.
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Izuzev nedjeljom kad je slobodna i subotom kada ima jedan trening, Zorka trenira dva puta dnevno, a ponekad se zna desiti i
dan sa tri treninga. U prosjeku ima 12 treninga sedmično.

– Za ovaj način treniranja i rezultate koje je napravila potrebna je zaista nadljudska volja i rekao bih opsesija. Dok sa njom
razgovarate ona je veoma umiljata djevojka ali kada uđe u ring i konopce ona se pretvori u borca i sportistu za šta je ovdje i
treniramo – kaže Vujanović.

Dodaje da iako to ljudima koji posmatraju izgleda drugačije MMA kao i svi drugi sportovi ima definisana pravila, a jedno od
osnovnih je da se vodi računa o sigurnosti takmičara.

– Istina ima razlike, mi se udaramo. Ima čak i uzrečica koja kaže ostali se igraju me se tučemo ali ako se dovoljno pripremite
fizički i psihički sve protekne kako treba – kaže Vujanović.

https://srpskainfo.com
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Brčko: Poljoprivrednicima bezpovratna sredstva za
razvoj proizvodnje
Ukupna vrijednopst projekta je 16,1 milion eura, a namjenjen je jačanju privredne slike u BiH, sa akcentom na poljoprivredu
i sastoi se od tri segmenta, te uključuje period implementacije do 2022 godine.

„Za jačanje primarne poljoprivredne proizvodnje iz ukupnog projekta osigurano je 1,7 miliona maraka. Pomenuta sredstva
će, na nivou cjele BiH, biti raspoređena kao grant, pod uslovom da 60 procenata ukupne investicije, koja se kandiduje,
finansira sam proizvođač. Inače, maksimalan iznos pojedinačnog granta se kreće od 97.000. do 195.000 maraka", rekao je
šef Odjeljenja za poljoprivredu brčanske Vlade Zoran Gajić.

Inače, a za odabr korisnika, već je rapisan javni poziv koji ostaje otvoren do kraja narednog mjeseca.

http://radiobrcko.ba
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Zabranjen uvoz 10 tona mandarina zbog pesticida
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Brčko: Sve bolesti našeg zdravstva (2)

utorak, 12 februar 2019 13:00
Autor eBrcko
Kategorija: Vijesti Brčko

U Fondu zdravstva Brčko distrikta koga sve više Bošnjaka, Srba, Hrvata i pripadnika manjina ove dobrano
bolesne zajednice ravnopravnih (su)građana rezignirano zove „Fond za umiranje sirotinje“, evidentirani su
osiguranici po svim osnovama, izdate i ovjerene zdravstvene knjižice. Normalno. Fond listu besplatnih
lijekova razmatra tokom godine, skraćuje i uvećava, a na listi se nađe i poneki od skupih medikemenata za
teška i najteža oboljenja. 

  
A onda – procedura, maltretiranje i poneki apsurd. 

  
Porodični ljekar – uput specijalisti. 

  
Tog specijaliste mi u brčanskom zdravstvu (javnom) – nemamo.

  
Dvije su vam verzije u tom slučaju na raspolaganju. 

  
Prva: u postupak za odobrenje pregleda kod neke od privatnih ordinacija, klinika i poliklinika u kojima
gostuju specijalisti svih profila, iz BiH i susjednih nam država. Kad (i ako) dobijete odobrenje (sedam do
deset dana), tamo vas zakažu za prvi termin (nekada je to i više mjeseci), a nakon toga, s mišljenjem
specijaliste za vašu bolest opet kod porodičnog po recept , pa natrag  - u Fond. Tu vas službenica na šubi
šest ljubazno uputi da popunite zahtjev za odobrenje i priložite nalaz i mišljenje specijaliste, recept
porodičnog i - kopiju zdravstvene knjižice(?!). 
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Dakle, tamo gdje ste evidentirani i gdje vam je izdat opečaćen dokument osiguranika – traže kopiju tog
dokumenta!? To jest jednako – majka koja vas je rodila traži od vas ličnu kartu kao dokaz da vas je baš ona
rodila!!!  (Nešto slabije pamtim ali sam siguran da je za kojekakve baze podataka i digitalizaciju u
kojekakvim reformama lokalne uprave utrošeno desetine miliona maraka, a sigurno je da je i Fond bio
značajan potrošač te digitalne „revolucije“). 

  
Odobrenje Fonda za lijek, istina je, dobijete za tri do pet dana. S tim papirom i receptom put vas vodi u
apoteku gdje vam preuzmu papire i obavijeste vas da će naručiti lijek i obavijestiti vas kad realizuju
porudžbu (dva do pet dana). 

  
Tako i bude – uz potpis kod apotekara lijek je tu, ako dotle niste crkli od bolova! 

  
Procedura se ponavlja svakih dva mjeseca, uvijek uz nalaz specijaliste (koga i dalje nema!) i kao da je,
recimo, reumatoidni artritis  u četvrtom stepenu  (za koji inače u svijetu ne postoji lijek za ozdravljenje!),
običan grip! 

  
Verzija druga: odmah zakažete pregled kod privatnih ordinacija, klinika i poliklinika, platite ga gotovo u
pravilu 100 KM a zatim prođete opisani put (porodični - Fond – apoteka) i značajno skratite bolove i
vrijeme čekanja na „besplatni lijek“... (nastaviće se)
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Brčko: Vlada za Gradski stadion izdvaja 5,5 miliona KM

utorak, 12 februar 2019 17:31
Autor Sportski zurnal
Kategorija: Vijesti Brčko

Vlada Brčko Distrikta na poslednjoj sednici održanoj 25. januara ove godine usvojila je tačku dnevnog
reda za rekonstrukciju Gradskog stadiona. Prema saznanju Sportskog žurnala Vlada Brčko distrikta
izdvojiće u 2019. godini pet ipo miliona maraka za završetak radova na infrastrukturi Gradskog stadiona
koji već godinama “leži” u poluizgrađenom i nedovršenom stanju i kao takav predstavlja svojevrsno ruglo
u gradu na Savi.

  
Odluka o pokušaju rešavanja fudbalske infrastrukture u Brčkom od strane Vlade Distrikta može da bude
samo “vetar u leđa” fudbalerima Jedinstva i klubu koji u ovoj godini slavi vek postojanja (osnovan 1919.
godine). Brčaci se trenutno takmiče u Drugoj ligi Republike Srpske, grupa istok, jesenji su prvaci, imaju
dva boda više od glavnog i jedinog konkurenta Leotara iz Trebinja, i na proleće će pokušati da izbore
plasman u Prvu ligu srpskog entiteta.

  
-Želimo, u godini velikog jubileja, s kojim može da se podiči mali broj klubova u Republici Srpskoj, ali i
na ovim našim kompletnim, nekad zajedničkim prostorima, da vratimo Jedinstvo u prvoligašku
konkurenciju i da stvorimo predispozicije da jednog dana napadnemo plasman u Premijer ligu BiH.
Jedinstvu je mesto, po svemu, u vrhu fudbala Republike Srpske i BiH – istakao je šef stručnog štaba i član
Upravnog odbora Jedinstva Ninoslav Mirić.

  
Pre desetak dana igrači su, sa malim zakašnjenjem, počeli pripreme za prolećni deo sezone koji počinje 9.
marta, a podrška Vlade Distrikta Brčko je neophodna kako bi klub u godini jubileja uspeo da ostvari
zacrtane planove.
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-Bez logistike Vlade Distrikta Brčko teško, bilo šta, možemo da uradimo. Ova priča s Gradskim stadionom
nas hrabri i verujemo da ćemo u godini kada slavimo 100. rođendan imati potrebnu podršku, a u takvim
okolnostima biće i mnogo lakše obezbediti plasman u viši rang takmičenja – dodao je na kraju Ninić.

  
(Sportski žurnal)
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Brčko: Forum za jačanje mjesnih zajednica (VIDEO)

utorak, 12 februar 2019 17:36
Autor Federalna TV
Kategorija: Vijesti Brčko

U Brčkom je upriličen Forum građana Brčko Distrikta na kojem je predstavljen javni poziv za podnošenje
prijedloga u okviru projekta UNDP-a pokrenutog na inicijativu Vlada Švicarske i Švedske.

  
 
Cilj javnog poziva UNDP-a je podrška građanima u realizaciji prioriteta i inicijativa na lokalnom nivou
koji imaju za cilj poboljšanje javnih usluga i kvaliteta života građana u mjesnim zajednicama. Nakon
predstavljanja javnog poziva pokrenuta je diskusija na kojoj je izneseno više prioriteta koji bi se mogli naći
u prijedlogu projekta za realizaciju.

  
Opširnije u prilogu Federalne televizije:

  

Ebrcko.net 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/59637... 1 / 2

Ebrcko.net 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/59637...

21

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/59637-brcko-forum-za-jacanje-mjesnih-zajednica-video










O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

 

Ebrcko.net 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/59637... 2 / 2

Ebrcko.net 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/59637...

22

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/59637-brcko-forum-za-jacanje-mjesnih-zajednica-video


O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

Brčko: Radmilo Šipovac mora platiti Mladenu Bosiću
5.000 KM zbog klevete

utorak, 12 februar 2019 12:29
Autor RTV BN
Kategorija: Vijesti Brčko

Radmilo Šipovac, sadašnji direktor NA “Srna” trebao je već da isplati pet hiljada KM, kao i troškove
sudskog postupka koji iznose 737 KM Mladenu Bosiću, koga je oklevetao u “Narodnim novinama” i
“Novom pečatu”.
Apelacioni sud distrikta Brčko donio je 11. decembra prošle godinu presudu protiv glavnog urednika
Narodnih novina i Novog pečata Radmila Šipovca kojim se djelimično uvažava presuda Osnovnog suda
koja je donesena 12. aprila prošle godine.

Presudom Apelacionog suda Radmilo Šipovac je obavezan da Mladenu Bosiću uplati pet hiljada KM na
ime naknade nematerijalne štete za pretrpljenu duševnu bol zbog povrede ugleda i časti iznošenjem
neistinitih činjenica u tekstovima, koji su bili predmet tužbe.

  
Šipovac je bio obavezan da taj iznos uplati zajedno sa zateznom kamatom počev od dana presude u
Osnovnom sudu u Brčkom, kao i troškove parničnog postupka u iznosu od 735 KM. Ukoliko u
predviđenom roku od 30 dana ne uplati taj iznos biće pokrenut postupak prinudnog izvršenja sudske
presude.

  
Zanimljivo je da je Šipovcu advokat bio Goran Bubić, koji se inače pojavljuje i u sudskim sporovima koje
je vodio Milorad Dodik protiv opozicionih lidera, ali i pojedinih novinara, kao što je i nedavni slučaj
Domagoja Margetića.
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Listovi “Narodne novine” i “Novi Pečat” više ne postoje, a njihov glavni urednik Radmilo Šipovac danas
je na mjestu direktora Novinske agencije Republike Srpske “Srna”.

  
(RTV BN)
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Namjesništvo SPC u Brčkom veliko gradilište u
posljednje dvije decenije

utorak, 12 februar 2019 18:19
Autor RTRS
Kategorija: Vijesti Brčko

Namjesništvo Srpske pravoslavne crkve u Brčkom u posljednje dvije decenije, veliko je gradilište. Do sada
je izgrađeno 47 crkava i parohijskih domova, a još devet objekata je u izgradnji, među kojima su crkve,
svetosavski domovi i admistrativno - kulturni centar.

  
U namjesništvu Srpske pravoslavne crkve u Brčkom ističu da crkva uz pomoć vjernog naroda posljednjih
decenija obnavlja se i gradi, kako materijalni tako i duhovni život. Kako ističe namjesnik SPC u Brčkom,
Dragan Ćirković, jedno bez drugog ne ide.

  
- Mi danas na prostoru arhijerejskog namjesništva brčanskog imamo 48 hramova, od kojih je devet, što
hramova, što kapela, u izgradnji. Takođe u izgradnji imamo oko svetosavsko - parohijskih domova i više
propratnih objekata koji su kao potreba pri jednoj crkvenoj opštini- rekao je Ćirković.

  
Јedna od crkvenih opština je i Brčko. U ovoj parohiji u toku su završni radovi, na izgradnji kulturno -
administrativnog centra, koji će služiti i za obrazovni -kulturno -duhovni život Srba u Brčkom.

  
- Gradimo i nove objekte koji su potreba naše svete crkve ali i vjernog naroda koji je okupljen oko crkve.
Crkva i jeste zajednica, a tu zajednicu upravo čini narod. Mi smo iz te potrebe izgradili ovaj kulturni i
administrativni centar, vidjevši njegovu potrebu da bi upravo okupljali tu zajednicu- istakao je Nebojša
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Draškić, protojerej-stavrofor, namjesništvo SPC u Brčkom.
  

Parohija kolubarsko - grbavička, osnovana je 1997. godine. Kako ističu u njoj, izgradnja i obnova traje
kontinuirano.

  
- Crkvena opština i parohija kolubarsko - grbavička, dakle dvije parohije, nastavlja gradnju dvije crkve
koje se grade na području naše parohije. To je crkva Svetih apostola Petra i Pavla, koja se gradi
zahvaljujući vjernomk narodu naše parohije, donacijama Vlade Republike Srpske, ali isto tako i sredstvima
Vlade Brčko distrikta- naveo je Miodrag Tošić, protojerej-stavrofor, CO kolubarsko - grbavička.

  
U Brčanskom namjesništvu ističu da je pravoslavna crkva uvijek bila mjesto gdje su se Srbi prosvećivali i
uzdizali kao i da se u ovom gradu sve gradi, kako bi se vjernicima omogućio potpun duhovni, kulturni i
obrazovni život.

  
(RTRS)
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ZENIĆANKE PORAZOM OKONČALE PRVI DIO

Corovic i Sehmovic
nedovoljne protiv Play Off-a
Gostujućim porazom uli. kolu kod košarkašica sarajevskog Play-Offa rezultatom

61:73 (16:26, 20:16, 5:15 i 20:16), košarkašice Čelika okončale su prvi dio sezone u

Prvenstvu BiH na osmom mjestu i s omjerom 4-6.
Najefikasnija u zeničkom timu bila je Anida Corović s 22 poena, ali je s 19 poena

i 13 skokova najbolja bila Ajla Selimović. Zeničanke su narednog vikenda, u 12. kolu,

slobodne, a prvi meč drugog dijela igrat će 23. februara u gostima kod Brčanke.

Tabela nakon 11. kola: Banovići 10-0, Orlovi 9-1, Play Off7-3, Mladi Krajišnik 6-5,

Trebinje 6-4, Jedinstvo 5-6, Čelik 4-6, Rudar Sport 2-7, Sloboda 1-9 i Željezničar 0-10.

O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

Naša riječ 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

Stranica: 22

Površina: 66 cm2 1 / 1

Naša riječ 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

Stranica: 22

Površina: 66 cm2

29



RUKOMETAŠI SLAVILI U GENERALCI

Čelik kao domaćin porazio
Iskru iz Buaoina

U generalci pred ovosedmični start

Prve lige FBiH - grupa Sjever, rukome-

taši Čelika porazili su na svom terenu bu-

gojansku Iskru s 29:23 (16:9). Bio je ovo i

četvrti uzastopni trijumf u sklopu zimskih

priprena pulena novog zeničkog trenera

Nermina Gušića, koji su trijumfom nad

liderom Prve lige - grupa Jug, pokazali da

su spremni za start sezone i gostujući meč

protiv Gradačca. Zbog obaveza na poslu

nije igrao pivot Aldin Begagić, ali jeste

novajlija Ivo Mišković, koji je do prošle
sedmice trenirao po posebnom programu.
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Radio televizija Republike Srpske, Srpska danas - 17:00 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

Trajanje: 02:00

( )pogledaj 1 / 1

500 000 KM za podsticaje samozapošljavanja u 
Brčkom
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Radio televizija Republike Srpske, Srpska danas - 17:00 12.02.2019 
utorakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

Trajanje: 02:00

( )pogledaj
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Brčanski PDP o rješavanju problema deponije i Zakonu
o komunalnoj policiji

Teme na današnjoj konferenciji za medije Partije demokratskog progresa /PDP/ Opštinski odbor Brčko,
odnosile su se na rješavanje pitanja postojeće deponije i lokocije za centar za upravljanje otpadom, te na
Zakon o komunalnoj policiji.

Član predsjedništva opštinskog odbora PDP-a i šef Odjela za komunalne poslove u brčanskoj Vladi, Zoran
Bulatović, naglasio je da se nakon intenzivnijih razgovora i donošenja skupštinskih odluka, ide u postepeno

zatvaranje postojeće deponije u Distriktu.

„Na poziciji trenutne deponije ćemo instalirati pretovarnu stanicu i u narednih tri do četiri godine pristupit
ćemo odvozu kompletne količine komunalnog otpada na neku od regionalnih deponija, koja će se odabrati
u postupku Javne nabavke. Time ćemo riješiti dugogodišnji problem divlje deponije”, dodao je Bulatović.
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On je naglasio i to da mještani, gdje je određena lokacija za izgradnju novog centra za upravljanje otpadom
/Kladje –Donji Rahić/, nemaju razloga za zabrinutost.

„Sve što se tamo bude radilo biće javno, transparetno i pridržavat će se svih evropskih i svjetskih standarda
u tehnološkom smislu. To će možda imati malog uticaja na životnu sredinu, međutim benefiti koja će ta
sredina imati, kada se krene u izgradnju ovog centra, biti višestruko vrijedniji od trenutnog stanja tamo. U
smislu izgradnje infrastrukture koja će se tamo uporedo graditi, preko vodovodne infrastrukture, elektro
instalacija, javne rasvjete i pa do svega drugoga što podrazumijeva kvalitetniji život na tom području“,
pojasnio je Bulatović.

Šef Programskog savjeta za pravne poslove Rade Lukić, ovom prilikom najavio je i da će PDP uskoro u
skupštinsku proceduru, na razmatranje i usvajanje, uputiti i Nacrt zakona o komunalnoj policiji Brčko
distrikta.

„Ovim zakonom na određen način se uređuje organizovanje komunalne policije u Brčko distriktu, kao i
njene nadležnosti. A cilj njegovog donošenja je da se, po ugledu na entitete i okolne zemlje, na jedan
efikasniji način uredi stanje u ovoj važnoj oblasti i izvrši harmonizacija propisa. Donošenjem ovog zakona,
Distrikt će ostvariti dosta pozitivnih efekata jer će se komunalni red ostvarivati na jednom višem nivou i
stanje u oblasti ekologije, kako očekujemo, će se značajno popraviti“, naglasio je Lukić.

Prema njegovim riječima, intencija rada komunalne policije će biti na preventivnom djelovanju, ali ako
bude neophodno primjenjivat će se i represivne mjere koje će se ogledati u izdavanju prekršajnog naloga i
pokretanju prekršajnog postupka.

O tome da li će biti organizovana kao samostalna organizaciona jedinica ili kao sastavni dio odjeljenja,
stvar je, kako je dodao, političkog dogovora između političkih stranaka.

Još je dodao, da prema standardima, Brčko distrikt prema broju stanovnika može imati najviše do 10
komunalnih policajaca.

Kontrole od strane komunalne policije bi se najverovatnije vršile u tri segmenta, i to kontrola primjene
propisa i zakona kod pružanja komunalnih usluga, zatim kontrola primjene propisa kod održavanja i
korištenja objekata od javnog značaja, kao i kontrola propisa kod obavljanja određenih privrednih
djelatosti.
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Sutra sjednica Skupštine Brčko Distrikta

Brčanski Parlament, na sutrašnjem zasjedanju, trebao bi apsolvirati 18 tačaka dnevnog reda, među kojima
je razmatranje i usvajanje seta od šest zakona.

Pred zastupnicima će se, po hitnom postupku, naći izmjene Zakona o pravosudnoj komisiji, te onog o
dječijoj zaštiti.

U drugom čitanju je predviđen Zakon o advokatskoj djelatnosti, dok će u proceduru prvog čitanja, kako se
očekuje, ući Zakon o planiranju projektovanju i razvoju Distrikta, te izmjene i dopune Zakona o fiskalnim
sistemima.

Među preostalim tačkama su i Informacije o realizaciji skupštinskih zaključaka, potom kapitalnih
projekata, kao i Informacija Odjeljenja za komunalne poslove o stanju vodosnadbijevanja.

Posebnu pažnju bi trebala izazvati analiza Programa rada vlade Distrikta za ovu godinu.

Početak sjednice zakazan je za 10 sati, a Radio Brčko će direktno prenositi cijeli tok zasjedanja.
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Brčko: Forum građana kandidovao projekte

U prostorijama mjesne zajednice “Bijeljinska cesta” u Brčkom sinoć je održan “Forum građana Brčko
distrikta BiH”, na kojem je predstavljen Javni poziv za podnošenje prijedloga projekata u okviru projekta
UNDP-a BiH: „Jačanje uloge mjesnih zajednica (MZ) u Bosni i Hercegovini“ .

Na Forumu je organizovana i diskusija u sklopu koje su građani bili u prilici da iznosu svoje prijedloge ali i
prioritete lokalne zajednice iz koje dolaze, koji bi mogli biti finansirani sredstvima iz ovog razvojnog
programa. Žiko Novaković predsjednik MZ Bijeljinska cesta je istakao da će ovo naselje kandidovati
projekte polaganja tartan podloge na odbojkaškom igralištu i izgradnje mini tribina, ograđivanja dječijeg
igrališta te uređenje fasada na zgradama.

Milijana Simić je, u ime više mjesnih zajednica, predložila da sredstvima iz ovog projekta bude finansirano
otvaranje škole za trudnice.
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projekat predviđa da 70 posto sredstava obezbjeđuje UNDP dok bi ostatak sufinasirala Vlada Brčko
distrikta.

Cilj ovog Javnog poziva je podrška realizaciji prioriteta i inicijativa na lokalnom nivou koji imaju za cilj
poboljšanje javnih usluga i kvaliteta života građana u lokalnim sredinama.

U Pododjelu za podršku mjesnim zajednicma i nevladinim organizacijama očekuju da će dalja procedura
oko podnošenja aplikacije i odobravanja sredstava za izabrani projekat biti riješena u veoma kratkom roku.
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Brčko: Vlada planira ukinuti takse na proizvode koji
prelaze Savski most

Vlada Brčko Distrikta je, na svom današnjem zasjedanju Kolegija, planirala ukidanje taksa na proizvode i
robe koje trenutno prelaze Savski most.

Savski most Brčko – Gunja je i državni granični prijelaz između BiH i Hrvatske na kojem je trenutno na
snazi zabrana saobraćaja za teretna motorna vozila. Zbog ošetećenja konstrukcije, most je trenutno u
takvom stanju da je nesiguran za prelazak teških kamiona i autobusa.

Vlada Brčko Distrikta je, na svom današnjem zasjedanju Kolegija, planirala ukidanje taksa na proizvode i
robe koje trenutno prelaze Savski most.

Pero Gudeljević, predsjednik nedavno formirane Vladine interresorne grupe koja se bavi pitanjima
vezanim za oštećeni most, zabranu saobraćaja i reperkusijama ovakve situacije na brčansku privredu,
kazao je da će ove mjere stupiti na snagu za par dana.

Vozači putničkih vozila izjavili su da je sada prelazak Savskog mosta znatno sigurniji jer se nakon zabrane
saobraćaja ze teretna vozila više ne osjeća ljuljanje i podrhtavanje mosta.

„Alternativne opcije za saobraćaj rijekom Savom između Brčkog i Gunje biće predmet studije u kojoj će
struka dati svoj konačni sud, a ono što je sigurno je da, radi elektrifikacije pruge Vinkovici – Tuzla, otpada
opcija da se Željeznički most preuredi za saobraćaj i vozila i pješaka“, napomenuo je Gudeljević.
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Javna uprava

Nisu ispunjene
preporuke
� Bosna i Hercegovina
jučer je obavijestila Evrop-
sku komisiju (EK) da još
nije ispoštovala njene ranije
preporuke u vezi s usvaja-
njem inovirane strategije za

reformu javne uprave, pot-
vrdio je za Fenu državni
koordinator za reformu jav-
ne uprave Dragan Cuzu-
lan.

Podsjetio je da su doku-

ment iz te oblasti podržali
Vijeće ministara, Vlada
FBiH i Vlada Distrikta
Brčko, ali ne i Vlada RS.

O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

Dnevni avaz 13.02.2019 
srijedaDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: 50.000

Stranica: 8

Površina: 30 cm2 1 / 1

Dnevni avaz 13.02.2019 
srijedaDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: 50.000 Indeks

Stranica: 8

Površina: 30 cm2

38









GRACANICA Pripreme za jubilarni 10. ,,Grapos-Expo“

Očehule se oho 330
domaću i stranu izlagača

Sajam se održava u Poslovnoj zoni “Fering” na 10.000 kvadrata prostora

Međunarodni sajam po-

duzetništva i obrta “Gra-
pos-Expo” bit će održan od

16. do 19. aprila u Poslov-

noj zoni “Fering” u

Gračanici, saznajemo u Or-
ganizacionom odboru.
Očekuje se do sada najveći
broj izlagača iz zemlje i
inozemstva, čak 330 na
6.000 kvadrata zatvorenog
i 4.000 kvadrata otvorenog

prostora.

Ista lokacija

- Pripreme za jubilarni,
deseti ,,Grapos-Expo“ se

finaliziraju. Sajam će biti
održan na istoj lokaciji, u
zatvorenom i otvorenom

prostoru Poslovne zone
“Fering”. Mi smo već
ugovorili 330 izlagača, što

je najveći broj do sada -

kaže direktor ovog sajma

Nedžađ Nuhanoović,
vlasnik firme
“Boms-Expo”, specijali-
zirane za organiziranje
sajmova u zemlji i ino-

zemstvu.

Nuhanović ističe da se

u dane Sajma u Gračanici
očekuje više od 25.000 po-

sjetilaca iz BiH, Nje-

mačke, Austrije, Poljske,
Rumunije, Hrvatske,

Srbije, Slovenije i Italije.

- Gračanica i uopće Tu-
zlanski kanton potvrdili
su se kao sredine u kojima

su privredni potencijali,
kao i prirodni resursi, u
potpunosti usmjereni na

jačanje privrednog sekto-
ra.

Bolja organizacija
Ovo će biti najveći sa-

jam u BiH, koji će biti
prilika za sklapanje i
učvršćivanje poslov- no-partnerskih odnosa

ističe Nuhanović.

Načelnik Gračanice
Nusret Helić ovaj sajam

vidi kao veliku privrednu
manifestaciju na kojoj će
se u Gračanici, ali i Bosni i

Hercegovini, s još boljom
organizacijom niza vansa-
jamskih aktivnosti desiti
mnoge pozitivne stvari,

kreirati poduzetnički am ;

bijent. H. ČALIĆ

SKiopiti noue posloue
- Želimo na Sajmu po-

kazati da ova sredina, naša

Bosna i Hercegovina, ima
perspektivu, ima šansu.

Želimo da se na Sajmu

sklope novi poslovi. Želi-

Učestvovat će i članovi
novoosnovanog Udruženja

mladih poduzetnika, sa

sjedištem u Brčkom, koji
će izložiti temu “Utjecaj

mladih poduzetnika u raz-

voju ekonomije regiona”

mo da i Gračanica, kao
privredno jaka sredina,

pokaže svoje mogućnosti i
potencijale, kao bitan dio
regionalne privrede - ka-
zao je Helić.

Nuhanović: Helić: Šansa
Okupljamo za graćaničku
poduzetnike privredu

S prošlogodišnjeg sajma poduzetništva i obrta
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 klix.ba

VTSV danas i sutra raspravlja o programu rada za
2019. godinu
Visoko sudsko i tužiteljsko vijeće Bosne Hercegovine (VSTVBiH) zakazalo je za 13. i 14. februara zasjedanja na kojem će,
među ostalim, biti razmatran Program rada VSTV-a za 2019. godinu, potvrđeno je Feni u toj instituciji.

Visoko sudsko i tužiteljsko vijeće Bosne Hercegovine (VSTVBiH) zakazalo je za 13. i 14. februara zasjedanja na kojem će,
među ostalim, biti razmatran Program rada VSTV-a za 2019. godinu, potvrđeno je Feni u toj instituciji.

U dnevni red sjednice uvršteno je razmatranje Memoranduma o razumijevanju između Misije OSCE u BiH i Tužiteljstva BiH,
te VSTV-a BiH u vezi s provođenjem i uspostavom digitalne arhive dokaza u predmetima ratnih zločina u Tužiteljstvu BiH.

Radi se aktivnostima koje se realiziraju u okviru projekta OSCE-ove misije “Jačanje vladavine prava kroz unapređenje
procesuiranja predmeta ratnih zločina u BiH“.

Članovi Vijeća bi se trebali očitovati o Prijedlogu aktivnosti novog projekta u području borbe protiv korupcije i društvenog
korištenja imovine, te o Sporazumu o saradnji entitetskih vrhovnih sudova, Apelacionog suda Brčko distrikta BiH i Suda BiH.

Na dnevnom redu bi se trebali naći - Izvještaj Stalne komisije za međunarodne odnose i evropske integracije i Informacija o
implementaciji mobilne aplikacije za pristup predmetima, a predviđena je i prezentacija aplikativnog modula za praćenje
Akcionog plana za provedbu Peer Review preporuka (preporuka Evropske komisije).

Za drugi dan zasjedanja planirano je razmatranje Informacije o aktivnostima Radne grupe na izradi plana integriteta VSTV-a
BiH, kao i Prijedloga za produženje roka za realizaciju aktivnosti iz Akcionog plana VSTV-a Peer Review-a iz oblasti
disciplinskih postupaka.
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Istovremeno, članovima VSTV-a bit će prezentiran UK (Ujedinjeno Kraljevstvo) projekt podrške VSTV-u, a trebala bi biti
razmatrana i Informacija o aktivnostima Radne grupe za unapređenje izvršnog postupka u BiH.

Prema ustaljenoj praksi, članovi tog regulatornog tijela izjašnjavat će se u vezi s odlukama o razrješenju/imenovanju
određenog broja nositelja pravosudnih funkcija u BiH.
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 infobrcko.com

Uvozniku iz Brčkog zabranjen uvoz 10,4 t mandarina
zbog povećanog sadržaja pesticida
Iz Inspektorata Srpske saopšteno je da je zabrana donesena u okviru redovnog pregleda pošiljke hrane biljnog porijekla pri
uvozu.

Nadležni inspektor je prilikom pregleda pošiljke izvršio uzorkovanje za laboratorijsku analizu radi ispitivanja ostataka
pesticida.

"Na osnovu izvještaja o laboratorijskoj analizi izdatog od Instituta za vode Bijeljina, u analiziranom uzorku mandarine utvrđeno
je povećano prisustvo pesticida fenvalerat iznad vrijednosti propisanih Pravilnikom o maksimalnim nivoima ostataka pesticida
u i na hrani i hrani za životinje biljnog i životinjskog porijekla", pojašnjeno je u saopštenju.

U saopštenju je navedeno da je uvoznik zatražio superanalizu koja je obavljena u "SP Laboratoriji" u Bečeju u Srbiji, kojom
je potvrđeno povećano prisustvo ostatka pomenutog pesticida, na osnovu čega je doneseno rješenje kojim je naređeno
vraćanje sporne pošiljke ili uništavanje pod nadzorom nadležnog inspektora Brčko distrikta.

Fitosanitarna inspekcija Srpske je nedavno uvozniku iz FBiH zabranila uvoz 5.400 kilograma mandarina porijeklom iz Turske
zbog povećanog sadržaja pesticida, a pošiljka je uništena pod nadzorom nadležnog federalnog inspektora.

/agencije/
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BiH nije ispunila preporuke
Europske komisije

BANJA LUKA - BiH u

utorak je izvijestila Europ-

sku komisiju da još uvijek
nije ispoštovala pjene ranije

preporuke u svezi usvajapja
inovirane strategije za refor-

mu javne uprave, potvrdio je

za Fenu državni koordinator
za reformu javne uprave Dra-

gan Ćuzulan te podsjetio da

su dokument iz te oblasti po-
držali Vijeće ministara BiH,
Vlada Federacije BiH i Vlada

Brčko Distrikta BiH no, da
bi bio finaliziran, potrebno je

da ga usvoje sve razine vlasti,
odnosno i Vlada Republike

Srpske.

“Nažalost, potpora Vlade

RS-a usvajapju tog dokumen-

ta je izostala, s tim da ohra-

bruje najava da bi Vlada RS-a

mogla usvojiti strateški okvir

u narednih nekoliko tjedana”,

dodao je Ćuzulan. On je, u
stanci trećeg sastanka Poseb-
ne skupštine za reformu javne
uprave između EU-a i BiH,
održane jučer u Banja Luci u

organizaciji Direkcije za eu-

Državni koordinator za reformu javne uprave Dragan Ćuzulan
akcijskog plana za provedbu
reforme javne uprave.

Prema riječima državnog
koordinatora za reformu javne
uprave, iz sličnih razloga ne

funkcionira ni Fond za refor-
mu javne uprave, iz kojeg se

financira zajedničke projekte
institucija a kasni i realizacija
sredstava iz 1PA fondova.

“Sve zemlje regije su već
usvojile ovu strategiju i rade

akcijske planove te povlače
određena sredstva iz IPA fon-
dova. Tako Srbija, na primjer,
ima 90 milijuna eura izravne
proračunske potpore, a Crna
Gora 40 milijuna eura“, naveo
je Ćuzulan.

Istodobno, kako je dodao,
kasni i reforma upravljanja

javnim financijama, a i u toj
oblasti Vlada RS-a nye usvo-
jila predviđenu strategiju,

za razliku od drugih razina
vlasti. “Tek kada se pridobije
suglasnost iz RS-a, trebalo
bi se pristupiti cjelodržavnoj
strategiji upravljanja javnim
financijama", pojasnio je i do-
dao da su iz RS-a najavili da

bi taj posao trebali završiti u

roku od šest mjeseci. “Refor-
ma javne uprave omogućava
djelotvornu provedbu zakona,

na dokazima zasnovane javne

politike, stvaranje tran-

sparentne, ka korisnicima

orijentirane i depolitizirane i
profesionalne javne uprave",

ukazao je Ćuzulan i dodao da
građani, investitori i poslov-

na zajednica u BiH predugo
čekaju da uprava postane
djelotvornija, otvorenija, Ua
ima efikasnije procedure te

im omogući obav�japje usluga

elektronskim putem.

ropske integracije (DEI) BiH,
ukazao i daje, zbogneusvaja-

nja strateškog okvira za raz-

doblje 2018.-2022., onemogu-

ćena i priprema zajedničkog
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MRV BIH:

Konferencija

o značaju
međureligijskog
dijaloga na
lokalnoj razini

Na konferenciji
“Značaj jačanja među-

religijskog dijaloga na

lokalnoj razini u BiH”,
koja se 15. i 16. veljače

održava u Sarajevu,

bit će predstavljeni

uspjesi projekta “Ja-

čanje međureligijskog
dijaloga u BiH” (SID),

pokazani rezultati

jačanja mreže Međure-

ligijskog vijeća (MRV)

u BiH i podijeljene
najbolje prakse.

Konferenciji, cilj

koje je promoviranje

poruke mira i pomi-
renja MRV-a široj

publici, prisustvovat

će članice i članovi,
aktivistice i aktivisti

iz 15 lokalnih odbora

za međureligijsku su-

radnju, među kojima

i vjerski službenici iz

BiH, dok će mladi i

žene promovirati ak-
tivnosti realizirane na
razini odbora kroz SID
projekt. Konferencija

okuplja široki spek-
tar ključnih aktera s

ciljem promocije me-
đureligijskog dijaloga i

jačanja partnerstava i

potpore u toj oblasti.

Prvog dana sku-

pa, sudionicama će

se obratiti članovi

Skupštine MRV-a u
BiH uz predstavljanje

projekta “Jačanje me-
đureligijskog dijaloga

u BiH”. dok će drugog

dana skupa, uz prisu-

stvo članova Izvršnog

odbora i Tajništva

MRV-a, biti predstav-
ljen rad Vijeća na tere-

nu kroz aktivnosti 15

odbora za međureligij-

sku suradnju (Orašje,

Banja Luka, Livno,
Žepče, Trebinje, Foča,
Novi Travnik, Bugoj-

no, Zenica, Bijeljina,

Bihać, Brčko, Goraž-

de, Doboj i Tuzla), te

najznačajnijijh aktiv-
nosti za mlade i žene.O
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DANAS SEDNICA

Visoki sudski i tužiački savet BiH danas će
razmatrati sporazum o saradnp entitetskih
vrhovi* sudova, Apebcionog suda Brčko
dbtrikta i Suda BiH
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Zabranjen uvoz
Frtosanftama inspekcija RS
zabranila je uvoz 10.400
kilograma mandarina
poreidom iz Turske zbog
povećanog sadržaja
pesticidafenvaterat.lz
Inspektorata kažu da je
zabrana donesena u okviru
redovnog pregeda pošSjke
Ivane bajnog porekla pri
uvozu,tedajeiečo
uvozniku sa sedStem u
Brčkom. Uvoznik je zatražio
isupetanaizukpjomje
potvrđeno povećano
prisustvo ostatka ovog
pestirida.
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I ZIMI RADOVI NA NAJFREKVENTNIJOJ SAOBRAĆAJNICI U BRČKOM

U maju završetak
Bulevara mira

CVIJETA KOVAČEVIĆ

Proširenje Bulevara
mira, jedne od
najfrekventnijih

saobraćajnica u

Brčkom, koje je

počelo u oktobru

prošle godine, odvija

se predviđenom
dinamikom i ukoliko
vremenske prilike
dozvole, radovi bi

mogli biti završeni u

predviđenom roku.

- Radovi se izvode u Uzu
novića ulici gde su uklonjena
dva stambena objekta pred
viđena za rušenje. Urađena
je nova fekalna kanalizacija

u dužini 1.200 metara i 500
metara oborinske kanali
zacije. Položeni su kablovi

za uličnu rasvetu i urađeno
oko 40 odsto širokog iskopa
i nasipa za izradu nove ko-

lovozne trake - kaže Dragan

Peštić, šef nadzornog tima
Odeljenja za javne poslove
Vlade Brčko distrikta.

Dodaje da je u nared
nih mesec dana planiran
završetak radova na isko

pu i postavljanje nosivog
sloja tampona, spajanje

novoizgrađene oborinske
kanalizacije sa postojećom

na raskrsnici Kuglana i iz
meštanje niskonaponske
elektro mreže.

Završetkom ovih radova
stvoriće se uslovi za po-
četak ugradnje ivičnjaka,

na čemu će raditi tri ekipe
kako bi ovaj posao bio obav-
ljen u što kraćem roku. Deo

ovog projekta je i novi spoj

sa ulicom Svetog Save uz
rekonstrukciju semafora i

rehabilitaciju na tri stare

trake ulice Uzunovića.
-Plan je da se u potpu-

nosti uradi nova kolovozna
traka sa dve saobraćajnice

u ulici Uzunovića kako bi

saobraćaj bio preusmeren

na nju, a da se onda krene sa

rehabilitacijom sta-

rih traka. Pokušava
se u najvećoj mogu-
ćoj meri omogućiti

nesmetano odvija-
nje saobraćaja kroz

zonu gradilišta uz
što manje restrik-
cije kako bi stana-

ri, građani Brčkog i

putnici u tranzitu
što manje trpeli u
toku izvođenja ra-
dova - ističe Peštić.

Vrednost radova na pro-
širenju Bulevara je 1.223.000
KM. Planirano je da se završe
u ugovorenom roku od 180

dana, pa bi kompletan posao
trebalo da bude gotov tokom

maja ove godine. U nadlež-
nom odeljenju veruju da će
rekonstrukcija biti završena

u roku jer su i pored hladnog

vremena izvođači na terenu,

a radovi su bili u prekidu
samo od kraja decembra do

polovine januara.

- Ovom rekonstrukci-
jom Brčko će dobiti još 500

metara Bulevara

sa dve kolovozne
i šest saobraćaj-

nih traka, parking
prostorima duž
obe kolovozne tra
ke, novu fekalnu i

oborinsku kanali-
zaciju. Postaviće

se i led rasveta
koja će biti prva
te vrste u Brčkom i

predstavljati para-
metar za postavljanje sličnih
u gradu - reko je Peštić.

Na proširenje Bulevara

mira, čiji je deo izgrađen

1992, čekalo se šest godina

zbog veoma komplikovnog
rešavanja imovinsko-prav-
nih odnosa jer je početak
radova podrazumevao ukla-
njanje dve privatne kuće u
Uzunovićevoj ulici Paralelno
sa ovim poslovima završeni
su i radovi na rekonstrukciji

obližnje Šantićeve ulice u
Srpskoj varoši koja je koštala
oko 200.000 KM.

Brčko će dobiti
još 500 metara
Bulevara sa dve
koknrozne i Jest

saobraćajnih
traka

ZA PUTEVE 6,2 MILIONA

Šef Odejje�a za javne poslove u VladDistrikta Brčko Sabr|a
]ašaiBfićre)�jedasuu20T8.gotWe�ađeniirekonstrusani
puten i uSceu vrednosti od 6,2 mifona KM. Vrednost radova
koji su u toku je 2,4 miliona KM, potpisani su ugovori za
fcrođenje radova u iznosu od 1,7 mRona KM, a u otvorene su

ponude i u toku je izbor izvođača za radove u vrednosti od 1,2

mionaKM.Reč je o novcu iz budžeta kapfcMh potreba ovog
odefjenja za prethodne tri godine, koji iznosi 23,7 mKona KM.

RADOVANA
.

l|
bulevjuS�t ... �r-L .~
1.223.000 KM | �
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БАЊАЛУКА - Фитосанитар-

наинспекција РС забрани-

ла је увоз 10.400 килограма
мандарина поријеклом из
Турске због повећаног са-
држаја пешцида.
Из Инспектората Српске

саопштеноје да је забрана

донесена у оквиру редов-

ног прегледа пошиљке хране при увозу, те да је ријеч о уво-

знику са сједиштем у Брчко дистрикту.
- Анализа Института за воде Бијељина показала је да се у
узорку мандарине налази повећано присуство пестицида
фенвалерат изнад прописаних вриједности - појашњено

је у саопштењу. Истакнуто је да је увозник затражио

суперанализу која је обављена у "СП Лаборатори-

ји" у Бечеју у Србији, којом је такође потврђе-

но повећано присуство пестицида.
(Срна)

ЈЦ
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Žalbe sudu, a na terenu ni

Prvoosumnjičeni za krivotvorenje školskih diploma i

dalje je jedini u pritvoru, dok se pripremaju optužnice

za više osoba uključenih u trgovinu lažnim uvjerenjima

Ambiciozno najavljene aktivno-
sti na provjeri i utvrđivanju lažnih

zvanja i školskih diploma državnih
službenika i uposlenika na budže-
tu, neće ići lako kao što se prvobitno
očekivalo. Stiče se dojam da je sve

zaustavljeno, dok je jedino na Tu-

žilaštvu USK-a zadatak da u pred-
stojećem procesu dokaže krivnju
osumnjičenih u akciji Pečat.

Dvije agencije

Kraj em sedmice je određen pritvor
prvoosumnjičenom Ismetu Muši-
ću iz Cazina, na što se advokat žalio.

- Mi smo podnijeli žalbe koje su

nam dozvoljene i čekamo. Još je to

svježe da bih komentarisao, ali istina

je da je trenutno jedino mom klijentu
određen pritvor, ali ima tu više optu-
ženih pa ćemo vidjeti šta će se deša-
vati dalj e, kazao nam j e Mušićev ad-
vokat Dino Halepić iz Bihaća.

Tužilaštvu USK-a jučer smo po-

slali zahtjev za informaciju da li u

predmetu učestvuju i druga tuži-
laštava, s obzirom na to daje akcija
sa pretresima provedena i u osam

gradova iz oba entiteta i Brčko dis-
triktu. Također, Agencija za istrage
i zaštitu BiH je objavila da su zapli-
jenili više od 12 diploma za srednju
školu, dvije originalne diplome više
poslovne škole i tri akta vezana za

zapošljavanjeuNjemačkoj. OdTu-
žilaštvajoš očekujemo odgovor koje

su školske ustanove izdale navede-
ne diplome, no za sada su ti podaci
nedostupni j avnosti.

Podsjećamo, Agencija za zašti-
tu ličnih podataka BiH se usproti-
vila provjeri diploma, jer prema ri-

ječima direktora Petra Kovačevića,

U Sanslcom Mostu,

nakon Žumalove

afere o kupovini

diplome, još nilco

nije pozvan na

odgovornost

lco ne provjerava diplome
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generaliziranje nije uredu, a sveo-
buhvatne provjere ne odgovaraju

proporcionalnosti problema.
Mnogi mediji su ovu agenciju po-

brkali sa Agencij om za identiflkacio-

ne dokumente, evidenciju i razmje-

nu podataka (IDDF.EA). Goran Rakić
iz IDDEEA nam je kazao da oni ne di-

j ele to mišljenj e, te da državni organi
trebaju raditi svoj posao neometano.

Nezvanično saznajemo da su iz
inostranstva već stigli određeni do-

pisi i u USK, jer neke od školskih

ustanova nisu u mogućnosti certi-
flcirati izdane diplome.

Nikom ništa

Ministarstvo obrazovanja USK-

a se ne oglašava otkako je ministar
Damir Omerdić istakao da je formi-

rao komisiju koja će ispitati slučaj
Multilingua škole iz Sanskog Mosta,

a nakon afere koju je otvorio Žurnal.
Tužilaštvo ovaj predmet, kojije samo
formiran, drži zasebnim od ovoga iz,

afere Pečat. Ta je istraga otvorena još

u septembru 2018. Omerdiću smo
dostavili upit do kakvih rezultata je
komisija došla, ali odgovora nema.

- Ništa novo, o komisiji niti riječi,

niko nije kriv dok mu se ne dokaže

krivica, po navodima ministra niti je

bilo suspendovanja nid je škola za-
tvorena. Niko od kantonalnog do fe-
deralnog ministarstva ne poduzima
ništa, kao da se ništa nije ni desilo,
čuli smo od našegizvorau Sanskom

Mostu. FAHRUDIN BENDER

Agencija za

zaštitu ličnih

podataka protivi

se sveobuhvatnim
provjerama
stečenih diploma u

državnim službama

Tragovi o prodatim diplomama vode u Cazin / fahrudik rfnder
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Napad na egzistenc

Esad Delić, predsjednik Saveza ratnih vojnih

invalida FBiH, kaže kako su bivši borci šutnju HVO-a
zbog neusvajanja budžeta doživjeli kao izdaju

Razgovarao: EDIN BARIMAC

Gospodine Deliću, rok koji ste

dali predsjedavajućoj Doma na-

roda FBiH u starom sazivu Lidi-

ji Bradari je istekao. Budžeta još

nema. Šta sada?

- Znate za naše zaključke sa van-

redne sjednice Predsjedništva

Saveza RVI i da je rok bio 12. Nisu

ništa uradili. Imamo nekakve infor-

macije da bi Dom mogao zasjedati
do petka. Međutim, gospođa Bra-

dara izgleda da to razvlači maksi-
malno, pa neke informacije kažu
da bi to moglo biti i u ponedjeljak.

Vjemjte da smo u dilemi zbog ovog
snijega i hladnoće, a njima izgleda i

to ide naruku. Teško je RVI dići po

ovom snijegu iz Bihaća, Tuzle, Brč-

kog. ..i dovesti na ulicu daše mrznu i

da traže svoje osnovno ljudsko pra-

vo - pravo na život. Lidija Brada-
ra, nju lično krivim zato što je ona

predsjedavajuća Doma, trebala je
ovdje neke ljudske korake poduzeti
i skratiti te procedure. Znamo daje
budžet mogao donijeti i stari saziv

Doma naroda i riješiti ovu agoniju.
A znamo isto da to nij e u interesu te

politike koja hoće da napravi haos

u ovoj državi i onda su udarili po

ovoj populaciji. RVI, porodicama
šehida i poginulih boraca, zlatnim

ljiljanima, civilnim žrtvama, poljo-
privrednicima... Oni su ispali žrtve.

Svi šićare

Mnogo j e u sistemu lj udi koj i žive
od ovoga i čekaju da se ova situacij a

rij eši. Ljudi zovu i pitaju kada ćemo
i gdje ćemo protestovati. Pije li vode
da izvedemo na ulicu u Sarajevu

pet-šest hiljada ljudi i da blokira-
mo svoju djecu, roditelje, građane
koji nisu nizašto krivi? Ako dođe do

toga, rekao sam da ćemo u Mosta-

ru protestovati jer neće se više pre-
ko leđa građana Šaraj eva svi proble -

mi rješavati. Tačno je da su institu-

cije u Sarajevu, ali mi znamo šta sa

terena dolazi. Rekao sam da vjetar
puše iz Mostara.

Treba li HDZ biti ispričnica za

druge stranke koje se također

nisu pretrgle da korisnici svoja

primanja dobiju na vrijeme?

- Da budemo jasni: Mi ovdje ni-

jednu stranku ne izuzimamo. Isto

iju nam je gori od rata
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krivim, kad gledamo sa te strane,

bošnj ačke predstavnike u Domu na-
roda. Vidim tamo su ljudi i pametni,
svjesni i samosvjesni i pitam sekako
nisu prije prepoznali da će se ovo
desiti. Neki dan sam pitao kako neko

nije razmišljao tri mjeseca unapri-
jed. Zašto se nije prije razmišljalo o
usvajanju privremene mjere finan-

siranj a da mi ne ispaštamo, aonipo-
litički neka se dogovaraju. Mislim da
u svemu ovome svi šićare.

Najavili ste sjednicu Saveza u
Mostaru. Da li je Savez RVI u
koordinaciji sa drugim borač-
kim udruženjima već neke za-
ključke nabacio na papir?

- Vidite, na terenu ono što kažu

ključa. Pozivaju udruženja samo-

stalno, ljudi zovu i pitaju šta ćemo

i kako ćemo. Mislimo da ovdje tre-

ba biti društveno odgovoran. Pa-
triote smo bili u ratu, trebamo pa-
triote biti i sad. Ali, najgore je što
mi moramo biti patriote sada na
svojoj djeci, na sebi, na hljebu.

Četiri godine nama naknade nisu

kasnile ni dan. Iscrpi se 300-400

maraka, valja preživjeti taj mje-

sec. A i krediti su uzeti i čekaš, jer

dan je bitan.

Koliko je korisnika u Savezu i

koji je prosječni iznos nakna-

de? Da li ti ljudi žive isključivo

od toga?

- U ovome je i HVO i 47. 100 nas
je zajedno. Samo RVI armijske

komponente je 30.000. Invalid de-
sete grupe, 20 posto, ima 41 KM,

dok imamo invalide lOOpostokoji

primaju 837 plus orLopedski do-
datak. U prosjeku iznos naknade

je između 300 i 500 KM. Većina ih,
oko 70 posto, živi od te naknade.
To su ljudi koji su već u godinama,
koje neće niko zaposliti. Ljudi ov-
dje dolaze sa čekovima, jer banke

već potražuju rate. U ratu je bio na-
pad oružjem, a ovo je sada napad
na egzistenciju gori nego u ratu. U
ratu smo znali šta nam je raditi, a

ovo je sada dilema šta da radimo:
hoćemo li ugroziti svoje sugrađa-

ne, svoje gradove Zenicu, Tuzlu,
Sarajevo? Šta ćemo uraditi sa tim?
Nećemo ništa uraditi. Opet kažem,
Lidija Bradara će sjediti u Mosta-
ru i smijali se nama, mislimo da je
neljudski da se ponaša tako. Ona
je nama svima predsjednica, po-

štuj em j e i tražim od nj e da radi za
nas. Rješenje naših problema je u
Mostaru.

HVO se još nije oglasio iako ste

ih pozvali. Jesu li razlog njihova
primanja koja dobijaju iz Hrvat-
ske ili nešto drugo?

- Sigurno da jeste to razlog. Mi

smo imali prošli sastanaku Vladi na
koji se nisu odazvali. Pozvani su i u
petak na sastanak koordinacije, ne

znam hoće li se odazvati. Oni šute
ili slušaj u tu politiku ili im je dobro .
Oni imaju dobra primanj a iz Hrvat-
ske. I mi se, možda, da nam neka dr-
žava plaća, nebismohunili. Mislim

da je to od njih nefer prema nama,

ja sam ovo doživio kao izdaju. Ov-
dje nije pitanje oni ili mi, svi zajed-

no smo u ovome.

Jeste li u kontaktu sa poljopri-

vrednicima? S obzirom na to da

se vlasti i dalje bave kalkulacija-

ma i igrama, je li ulica rješenje?

- Sa poljoprivrednicima nismo u
kontaktu, ali smo dobili podršku od
udruženja civilnih žrtava rata, koje

su kazale da će nas pratiti u svemu
ovome i da će se, kakve mi odluke

donesemo, i oni tako ponašati. Do-
bili smo podršku i od Sindikata dr-
žavnih uposlenika. Želio bih da se
ovo što prije riješi.

Nismo blesavi

Čovjek ne bi želio da dođe do ne-
kih neželjenih posljedica. Nikad
nisam bio pristalica nasilnogrješe-

nj a i uvij ek sam bio za fer dogovor.

Možda neko želi da to bude ulica,
ali mislim da je korektno da te po-
litičke partije sjednu i jednostavno

se dogovore u normalnom okruže-
njuidijalogu, a ne nekakvim uslov-

Ijavanjimai ucjenama. Ako gospo-
da nije sposobna da sjedne i da se
dogovori da ovu državu povuče
naprijed, svi su oni nama jednako
odgovorni i kriti i nek’ odstupe svi
sa vlasti. Nismo mi više blesavi da

ne znamo kakva je situacija i ko s
kim može. Ko može u vlasti izbje-

ći HDZ i SNSD? Ne može niko. I

moja nana to zna. Mora se sjesti i
dogovoriti se da se ova država po-

miče naprijed.

Ko može u vlasti
izbjeći HDZ i

SNSD? Ne može

niko. I moja nana

to zna. Moraju

sjesti i dogovoriti

se, jer nama su svi

podjednako krivi

'lJD

Nijedan od zaključaka sa Predsjedništva Saveza RVI vlasti nisu ispoštovale / DIDIER TORCHE
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Izostala karta za So kolac
Iako u Zavodu za forenzičku psihijatriju ne žele
lcomentarisati slučaj višestrukog ubice Edina Gačića,
jasno je daje neko u redu poteza pogriješio

Piše EDINA KAMENICA

U Zavodu je 70-

80 odsto onih

s izrečenom

mjerom obaveznog

psihijatrijskog

liječenja, drugi su

ovisnici, a za četvero

tek treba utvrditi

da li su krivično

djelo učinili pod

uplivom bolesti
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U radno-okupacionom odjelu Zavo-

da za forenzičku medicinu na Soko-

cu, koji je otvorio vrata 5. decembra

2016,napolicama vidimo broj ne ra-
dove: slike u svim tehnikama, ukra-

sne predmete raznih oblika i mate-

rijala, vezene i pletene stvari... Tu su
i ljubavne poruke. Da ne znate gdje

ste, pomislili biste da ste na nekoj

izložbi umj etnika.

- Mi smo sretni kada neko od paci-
jenata na ovaj način iz sebe izbacu-
je najbolji dio sebe, kaže nam Dara

Janković, rukovoditeljica odjela za
radnu okupacij u Zavoda, koji se na-
lazi uz Psihijatrijsku bolnicu, na sa-
mome ulazu u Sokolac.

Bolesnik s dva entiteta

Zgrade nekadašnje Vojne bolnice

su renovirane zahvaljujući 6,7 mili-

ona KM koje je donirala švajcarska

vlada, ali i tome što su se Vijeće mi-
nistara Bil I, entitetske iVladadistrik-
ta Brčko dogovorile o osnivanj u insti-
tucije koja je godinama nedostajala

Bosni i Hercegovini.
Našisagovornik, psihijatar na spe-

cijalizaciji, dr. Mile Jevtić (direktor

Bojan Koprivica se naprasno razbo-
lio i, nakon sastanaka koje je imao do
1 1 sati, otišao je liječiti se kući, pani-
smo mogli da ga upitamo da li je on
doista nastavnik geografije kao što

su pisali neki mediji, op. a) kaže da
trenutno u Zavodu s 200 mjesta ima

stotinjak punoljetnih pacijenata, od
20 godina pa do 70 i nešto. Žena je 1 1 .

Da li je, sudeći prema dijagnozama
koje je imao, i prema svome ponaša-
nju pacijent Zavoda trebalo da bude
i višestruki ubica Edin Gačić? Pitamo
to utoliko prije što nam dr. Jevtić kaže
daje Zavod moderna specijalizova-

nazdravstvena ustanova, namijenje-

na za smještaj forenzičkih psihijatrij-

skih pacijenata.

- A oni su, da tako objasnim, op-
terećeni sa dva “eniteta": prvi je me-
dicinski, znači, oni boluju od odre-
đene psihijatrijske bolesti, a drugi je

taj pravni “entitet”, a to je to opasno
ponašanje, i pod uplivom svoje bo-
lesti oni zbog takvog ponašanja po-
čine neko krivično djelo. Naš pravo-

sudni sistem određenim instrumen-
tima sankcionište to krivično djelo, i

na osnovat toga sudovi donose odre-
đena rješenja, kojima izriču takvim
osobama mjere obaveznog psihija-
trijskog liječenja i čuvanja u zdrav-

stvenoj ustanovi, kao što je Zavod.
Ili, s druge strane, mogu da im izre-

knu mj eru obaveznog psihijatrijskog
liječenja i čuvanja zbog bolesti zavi-
snosti (alkoholizam, narkomanija,
tabletomanijai si.) Dakle, pacijenti se
ovdje upućuju isključivo odlukama

sudova, potcrtava dr. Jevtić.
Napominje da je takvih pacijenata

sada najviše u Zavodu, 70-80 proce-

nata. Sud može izreći i mjeru kojom

se ovdje šalje lice za koje se tek sum-

nja da je počinilo neko krivično dje-

lo, i ono ima status pritvorenika koji

se smješta na ekspertizno odjeljenje.
Mjera će mu biti izrečena nakon što

se obavi vještačenje, ai takvih imana

Sokocu. Postoji i treća kategorija nji-
hovih pacijenata. To su oni koji od-
služuju zatvorsku kaznu zbog nekog
krivičnog djela.

- Ako dođe do nekog pogoršanja,

zatvori imaj u svoj ekonsullalivne psi-

hij atre i ukoliko oni vide da nešto kod

njih nije uredu na psihičkom planu,
direktoru zatvora će dati uputnicu da
ovaj takvog pacijenta uputili Zavod.

Imamoitakvepacijente, stzv.penal-
nim reakcijama, pogoršanje na psi-
hičkom planu, koje mi obično poslije

određenih terapija, vratimo nazad, u

zatvor, gov'ori dr. Jevtić.
Podsjećamo, prema riječima

Edhama Veladžića, direktora I<PZ-

a Luke Bihać, tokom boravka u toj

ustanovi, anakon počinjena dva ubi-

stva, Gačić nij e pravio probleme niti

j e pokazivao bilo kakve znakove an ti-

socij alnog ponašanj a. S druge strane,

ovih dana su neki od osuđenika koji

su zajedno sa njim bili u ćeliji navo-
dili, recimo, to da je Gačić poduzi-
mao izvjesne mjere izdržljivosti, nije

izlazio u redovne šetnje, nije se dru-

žio, znao je jesti samo jabuku za 10-

1 2 dana i slično. Ako to nije vid aso-
cijalnogponašanja, šta bi onda bilo?
Inače, tokom redovnih psihij atrij skih
vještačenja, ljekarisukonstalovali da
Gačić ima teške psihičke probleme.
Zašto onda nije upućen u Zavod?

Dr. Mile Jevtić ne želi ništa komen-

tarisati o Gačiću, a razgovoru prisut-
na Suzana Soldar, portparolka Zavo-

da, upozorava na to da ne možemo
dobiti odgovor ni na jedno pitanje
koje se tiče neke konkretne osobe.

- Utoliko prije što Gačić nije bio
naš pacijent, a da jeste, tek tada ne
bismo, kaže dr. Jevtić, napominjući
da je Zavod jedina ustanova ovakvog

tipa na nivou BiH u koju se, ističe, pri-
maju pacijenti iz svih dijelova države.

Hrvatska posjeduje sličnu, a čuve-
ni tamošnji psihijatar dr. Vlado Ju-

kić, kadaje posjetio sokolački zavod

prošle godine na susretu forenziča-

ra, bio je oduševljen. I ne samo on.
U Srbiji, opet, ustanove za forenzič-
ku psihijatriju nema.

- Ovdje ne treba miješati različite
dijagnoze, alkoholičar s psihozom
recimo, a zamislite Ickpsiliijatrijskog
pacijenta s mentalno zdravom oso-O
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bom, govori dr. Jevtić, naglavšavaju-
ći da ,su prvi pacijenti Zavoda bili iz

obližnjeg tzv. sudskog odjeljenja Psi-

hijatrijske bolnice, pa je tu i pacijent
koji je u tu bolnicu ušao 1981. godine.

Dr. Jevtić objašnjava da, jednako
kako Sud naređuje da prime paci-

jenta, po naredbi Suda se i otpusti.

Konačna odluka

- Mi smo kao desna ruka Sudu, koji
može izreći mjeru (nc)ograničenog
trajanja. Ako je ograničenog, najduže
na godinu glasi rješenje, a ako je neo-

graničeno, onda pratimo pacijenta i

ukoliko on dođedo zadovoljavajućeg
nivoa psihičkog, ali i socijalnog sta-

nja, predlažemo sudu njegovo pušta-
nje. Ili ne predlažemo, posebno ako

ga njegova sredina ne prihvaća, što

može biti mnogo važnije od psihič-
kog stanja, kaže dr. Jevtić.

Ne mogu vraćati pacijenta u poro-
dicu koja ga ne želi, jer su tako velike

šanse da će on ponoviti krivično dje-
lo. Inače, stalno šalju sudu izvješta-
je, a ako u njima stoji da se pacijent
može pustiti, sud odabira nezavisnog

vještaka, pa tako ima dva mišljenja za

svoju konačnu odluku.

No, dr. Jevtić posebno ističe važ-

nost Centra za socijalni rad iprimar-

ne zdravstvene zaštite:

- Mi ovdje "odradimo" svoje, ali

angažman je sada na tom centru,

koji će redovno pratiti pacijenta, kao

i centri za mentalno zdravlje, koji će

nadzirati i slanje u porodici, kao i to
da li se pacijent redovno javlja na

kontrole, da li uzima preporučenu

terapiju. Neki od njih mjesečno do-

bivaju injekciju, isključivo u domo-

vima zdr avlja, kaže dr. Jevtić, doda-

jući da je svaki pacijent jedna priča.

Njen dio sui umjeuiičkirađovikoje
smo vidjeli, ali i jučerašnja vijest o

smrti osumnjičenog ubice. Najgore
od svega bi bilo da se zbog te smrti ne

odgovori na pitanje: ko je zakazao u

ovom slučaju.

Kod nas je
tabu pričati o

psihijatrijskoj
bolesti, lakše je reći

imam rak, nego
takvo oboljenje,
kaže Tevtić

Dr. Mile Jevtić: Zatvori imaju

konsultativne psihijatre
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Pravilnik o vozačkoj

Ministarstvo komunikacija i pro-

meta BiH donijelo je Pravilnik o

vozačkoj dozvoli s ciljem usugla-

šavanja s odredbama Zakona o iz-

mjenama i dopunama Zakona o

osnovama sigurnosti prometa na

cestama u BiH, koje se odnose na

pravo upravljanja motornim vo-

zilom i dobijanja vozačke dozvole

odgovarajuće kategorije. Pravil-

nikom se propisuju oblik, izgled

i sadržaj obrasca vozačke dozvo-

le, postupak i način izdavanja, za-
mjene, poništavanja, te način vo-

đenja evidencije o ovim doku-

mentima, a donijet je u saradnji

sa nadležnim organima entiteta,
kantona i Brčko distrikta.
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Gubimo novce zbog RS-a
Iako su reformu javne uprave podržali svi,

još se čeka glas iz Banje Luke, kaže koordinator

Transparentnost i otvorenost u radu
tijela javne uprave, uključivanja i

osnaživanj a građana i civilnog druš-

tva, borba protiv korupcije, te korište-
nje novih tehnologija zapoboljšanje
kvaliteta usluga koje javna uprava

pruža građanima, neke su od stavki
koje bi reforma javne uprave donije-
la u BiH. Jučer je u Banjoj Luci odr-
žan treći sastanak Posebne skupšti-
ne za reformu javne uprave između
Evropske unije i Bosne i Hercegovi-
ne, u organizaciji Direkcije za evrop-
ske integracije BiH. Dragan Ćuzulan,

koordinator za reformu javne upra-

ve, saopštio je loše vijesti predstav-
nicima Europske komisije. BiH nije

ispoštovala ranije preporuke EK-a

u vezi sa usvajanjem cjelodržavne

strategije za reformu javne uprave,

odnosno Strateškog okvira za peri-
od 2018-2022. godina.

Ćuzulan je ranije kazao da je do-
kument prvo usaglasila i podržala
zajednička radna grupa svih nivoa

vlasti, kao i da su ga tokom 2018.

usvojile Vlada Brčko distrikta, Vla-
da FBiH i Vijeće ministara BiH. Po-

dršku usvajanju ovom dokumentu
nije pružila Vlada RS-a, a o motivi-

ma dugotrajne blokade vlasti ovog
entiteta Ćuzulan nije mogao govo-

riti, kazavši samo da su oni politič-
ke prirode.

- Iako su političari na nedavnom
sastanku u Bruxellesu poslali poruku
da će biti potrebno intenzivirati pro-

ces reforme javne uprave, za sada su

ostali samo na riječima. Imamo na-

znaka da bi u idućim sedmicama Vla-
da RS-aipakmoglapotpisati ovaj do-
kument, kazao nam je Ćuzulan na-

kon sastanka.

Cma Gora i Srbija
od EU iz IPA

fondova povlače

značajne sume
novca, tačnije, 40

i 90 miliona eura

Podsjetio je da neusvajanje ove

strategij e onemogućuj e obaveze pre-
ma Vijeću ministara BiH, kojem je
do marta ove godine potrebno pri-
premiti zajednički Akcioni plan za

provođenje reforme javne uprave.

Ukoliko se Vlada RS-a i dalje bude

oglušila kada je riječ o ovoj strategiji,
neće samo ispaštati institucije nego
će BiH sigurno izgubiti i novac koji joj
je namijenjen i odobreniz sredstava
IPA fonda. H. D.
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ODRŽANA SJEDNICA VIJEĆA MINISTARA BiH

Digitalizacija i modernizacija
javne uprave

Žele se pojednostaviti usluge građanima i poslovnoj zajednici
i olakšati promet elektronskih dokumenata u javnoj upravi

Vijeće ministara Bosne i Hercegovine
(BiH) većinom glasova je juče utvrdi-
lo Prijedlog zakona o elektronskoj

identifikaciji i uslugama povjerenja za elek-

tronske transakcije sa oznakom El, kao

potvrdom određene usklađenosti sa legisla-

tivom Evropske unije u ovoj oblasti.

Uz približavanje standardima koji važe u

Evropskoj uniji, ovim prijedlogom zakona
žele se pojednostaviti usluge građanima i

poslovnoj zajednici u BiH i olakšati promet
elektronskih dokumenata u javnoj upravi.

Uspostavljanjem e-Servisa ostvarit će se

bolja komunikacija poslovnih subjekata,

državne uprave i građana, uz smanjenje

troškova poslovanja. To će doprinijeti

uštedama, smanjenju sive ekonomije i
korupcije. Istovremeno, omogućit će se

građanima, poslovnim i drugim subjektima
da svoje obaveze ili zahtjeve prema upravi

obavljaju na što efikasniji način, uz
minimalne troškove i broj fizičkih kontakata

sa organima uprave, i to putem više
različitih elektronski baziranih kanala za

isporuku servisa.

Ministarstvo komunikacija i prometa
dostavit će Prijedlog zakona Parlamentarnoj
skupštini BiH u proceduru usvajanja,
saopšteno je iz Vijeća ministara.

Besplatna pravna pomoć

Vijeće ministara BiH, na prijedlog
Ministarstva pravde, donijelo je Odluku o

tarifi i naknadi troškova krivičnog postupka

prema Zakonu o pružanju besplatne pravne

pomoći.

Odlukom se uređuje tarifa po kojoj se

obračunavaju troškovi i vrši naknada

troškova krivičnog postupka koji pripadaju

braniocu kada, na osnovu naloga

Ministarstva pravde BiH, u krivičnom pos-

tupku pred Sudom BiH i prekograničnim

sporovima zastupa osobu koja ostvari pravo

na besplatnu pravnu pomoć u skladu sa

Zakonom o pružanju besplatne pravne

pomoći.

Podsjećamo da je ovim zakonom

predviđeno da će službenici Ureda za

pružanje besplatne pravne pomoći, koji je u
sastavu Ministarstva pravde BiH, pružiti

korisnicima sve vidove pravne pomoći

propisane ovim zakonom, osim zastupanja u
krivičnim postupcima.

EXP0 2020.

Bosna i Hercegovina će sudjelovati na

Svjetskoj izložbi EXP0-a 2020 u Dubaiu i
predstaviti svoje potencijale u okviru
podteme "Prilika" (Opportunity) s fokusom

na obrazovanje, zapošljavanje, nove

industrije i finansijski kapital, o čemu će biti

obaviještena direkcija EXP0-a 2020, navodi
se u Informaciji Ministarstva vanjske
trgovine i ekonomskih odnosa.
Ova svjetska izložba bit će održana od 20.

oktobra 2020. do 10. aprila 2021. godine
pod temom "Povezivanje umova, stvaranje
budućnosti".
EXP0 2020 Dubai otvara potencijalne

mogućnosti pristupa tržištima zemalja za

ukupno 3,2 milijarde potrošača i jedan je od

najvećih globalnih događaja za oblasti

privrede i kulture, a očekuje se

predstavljanje oko 200 zemalja.

Vijeće ministara BiH formiralo je
Koordinacioni odbor sastavljen od pred-

stavnika ministarstava i nadležnih instituci-
ja BiH s ciljem koordinacije aktivnosti u vezi

sa pripremom Bosne i Hercegovine za

sljedeći samit zemalja zapadnog Balkana, u
okviru Berlinskog procesa, koji će biti

održan ove godine u Poljskoj.

Vijeće ministara BiH, na prijedlog

Ministarstva finansija i trezora BiH, usvojilo je
Izvještaj "Pregled aktivnosti donatora 201 7".

Članice Foruma za koordinaciju donatora
(DCF) u BiH alocirale su ukupno 421,68 mil-

iona eura službene razvojne pomoći (ODA) u
2017. godini, od čega su 190,73 miliona

eura grantovi, a 230,94 miliona eura krediti,

što je za 183,92 miliona eura ili 30,4 posto
manje u usporedbi sa 2016.

Ukupno isplaćena sredstva ODA-e u 2017.

godini iznose 424,36 miliona eura, od čega

je 184,87 miliona grantova, a 239,49

miliona zajmova, što, također, predstavlja
pad ukupno isplaćenih sredstava u odnosu
na prethodni period.

Najveći kreditori su bili Evropska banka za

obnovu i razvoj. Njemačka i Svjetska banka,

dok su Evropska unija, SAD/USAID,

Njemačka, Švicarska i Švedska/SIDA osigu-

rale najviše grant sredstava.

Najveći udio međunarodne razvojne pomoći
u 2017. godini izdvojen je u sektore

Transport 21 posto, Energija 21 posto i u
sektor Konkurentnost i inovacije 14 posto,

Bez MAP-a

Vijeće ministara Bosne i Hercegovine
ponovo je juče skinulo s dnevnog reda

Prijedlog godišnjeg nacionalnog programa

BiH 201 8.-201 9., a čije je usvajanje uslov za

aktivaciju Akcionog plana za članstvo

(MAP) BiH u NATO-u.
Zbog neslaganja ministara koji dolaze sa

teritorija bosanskohercegovačkog entiteta

Republika Srpska ovaj prijedlog ponovo je

skinut sa dnevnog reda.

Vijeće ministara Bosne i Hercegovine juče
nije razmatralo Prijedlog odluke o

utvrđivanju datuma početka rada Zavoda za
izvršenje krivičnih sankcija, pritvora i drugih

mjera Bosne i Hercegovine.

Na prijedlog zamjenika ministra komunikaci-

ja i prometa Bosne i Hercegovine Šaše

Dalipagića, Ministarstvo komunikacija i

prometa Bosne i Hercegovine, u saradnji s

nadležnim entitetskim i kantonalnim organi-
ma za unutrašnje poslove i nadležnim
organom za unutrašnje poslove Distrikta

Brčko Bosne i Hercegovine, donijelo je

Pravilnik o vozačkoj dozvoli.O
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Novi pravilnik

VOZAČ IMA 4
KAZNENA
BODA U BIH?
PONIŠTAVA
SE VOZAČKA

Ministarstvo prometa i veza

BiH objavilo je novi pravilnik

o vozačkim dozvolama u
Bosni i Hercegovini.
Ovim pravilnikom propisu-
je se oblik, izgled i sadržaj

obrasca vozačke dozvole,

postupak i način njezina

izdavanja, zamjena vozačke

dozvole i strane vozačke do-

zvole, poništavanje dozvole

te način vođenja evidencije

0 vozačkim dozvolama.

Kako je navedeno, izdavanje

1 zamjenu vozačke dozvole

vrše i evidenciju vozača u
Federaciji BiH vode županij-

ska ministarstva unutarnjih

poslova, u Republici Srpskoj

Ministarstvo unutarnjih
poslova i u Distriktu Brčko

BiH Odjel za javni registar,
na čijem području vozač

ima prebivalište, odnosno

na čijem području raseljena

osoba ima boravište.

Osobi koja prvi put stekne

pravo upravljanja motornim
vozilom kategorije B i koja

tijekom dvije godine od dana

stjecanja prava skupi četiri

kaznena boda, nadležno
tijelo oduzima i poništava
vozačku dozvolu, čime gubi
pravo upravljanja vozilom. •O
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